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PROTOKOLL NR 1/2006 
från sammanträde i Lokala handikapprådet i Spånga-Tensta 2006-02-01 
 
Justerat den 8 februari 2006 
 
 
 
Eva Nilsson   Ulla Hammar 
 
 
Närvarande: Eva Nilsson, DHR, tjänstgörande ordförande 
                      Ulla Hammar, R 

Annika Wedin, SDF 
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx, arbetsmarknadssamordnare 

 xxxxxxxxxx, verksamhetschef, Kunskapsutveckling i Norden              
 Två teckenspråkstolkar 

Ann-Margret Lindström, sekreterare 
 
Förhinder: Lars Eriksson, IFS, ordförande 

Delzar Abdulkarim, SRF  
Lena Spanó, Strokeföreningen i Stockholms län 

 
 
1. Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkändes.   
 
2. Justering av protokoll   
Ulla Hammar utsågs att förutom Eva Nilsson justera dagens protokoll. Protokollet ska 
justeras den 8 februari.  
 
3. Anmälan och uppföljning av justerat protokoll  
Anmäldes att protokollet från lokala handikapprådets möte den 1 december 2005 
justerats den 14 december. Protokollet lades till handlingarna.  
 
4. Kallelser 
Kallelser till Stadsbyggnadsnämndens handikappråd 13 december 2005, 24 januari och 
7 februari 2006 lades till handlingarna.   
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5. Protokoll mm 
Spånga-Tensta pensionärsråds protokoll 8 december 2005, Verksamhetsberättelse för 
stadsdelsnämndens pensionärsråd i Spånga-Tensta för år 2005, Kommunstyrelsens 
handikappråds protokoll nr 10 och utdrag ur Socialtjänstnämndens protokoll nr 11/2005, 
§ 17 Rapport om KCT (Kompetenscenter för tillgänglighet) Stockholms verksamhet 
lades till handlingarna. Rapporten om KCT innehåller bland annat en tillgänglighets-
granskningsrapport av Stadsarkivets offentliga lokaler. Rådet fann rapporten intressant 
och menade att den kan användas som en mall för studier av stadsdelsförvaltningens 
egna lokaler. En tidigare handikapprådssekreterare, xxxxxxxxxxxxxxxxx, gjorde en 
inventering över tillgängligheten i stadsdelsförvaltningens lokaler. Listan ska tas fram 
för förnyad genomgång i handikapprådet. Nya ledamoten Annika Wedin påpekade att 
gruppen språkstörda, hörselskadade och döva är eftersatt såväl vad gäller tillgänglighet 
som bemötande.  
 
6. Tillgänglighet  
Information från Valnämnden i Stockholms stad Tillgänglighet till vallokaler och 
röstmottagningsställen 2006 diskuterades och lades till handlingarna.  
Revisionskontorets Revisionsrapport nr 16, DNR 420/180-05, Insatser för att öka    
tillgängligheten i kollektivtrafiken anmäldes. Handikapprådet förklarade sig positivt till 
Revisionskontorets förslag att de stadsdelsvisa tillgänglighetsplanerna görs mera 
heltäckande genom att också omfatta SL:s kollektivtrafikanläggningar. Rapporten lades 
därefter till handlingarna. 
 
7. Remisser, motioner och medborgarförslag     

      Ett medborgarförslag, daterat 2005-12-21, om elöverkänslighet diskuterades. Rådet 
menar att på vårdcentraler och hos myndigheter bör eftersträvas att det är lugnt och 
stilla i väntrummen. I dessa bör inte heller finnas datorer och påslagna mobiltelefoner. 
Man bör även kunna erbjuda särskilda besöksrum för elöverkänsliga, rum som saknar 
dator och där inga mobiltelefoner stör. Rådet kände inte till att Handikappgrupp 27 
anser sig överkörd och har svårt att hävda sig inom HSO, vilket man framför i sin 
skrivelse, men tycker det är tråkigt att man känner så. DHR är för övrigt inte med i 
HSO.    
 
8. Övriga skrivelser 

      Revisionskontorets Revisionsrapport nr 15, DNR 420/178-05, Rättssäkerhet för 
personer med funktionshinder inom tre stadsdelsnämnder i Stockholm gäller 
stadsdelsnämnderna Hägersten, Norrmalm och Skärholmen. Rapporten lades utan 
särskilda kommentarer till handlingarna. 
 
9. Barnfrågor 
-------------- 
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10. Bygglov mm 
Avdelningen för äldre och funktionshindrade skall flytta till Spånga center. Rådet har 
studerat planskissen och lämnat sitt godkännande till Tekniska avdelningen. Önskemål 
framfördes att en bildtelefon köps in för att underlätta kontakten mellan 
biståndsbedömare och andra tjänstemän inom avdelningen och brukare med hörselskada 
eller andra språkstörningar.  
 
11. Utbildning för personliga assistenter    
Arbetsmarknadssamordnare xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx, Spånga-Tensta stadsdelsför-
valtning och verksamhetschef xxxxxxxxxx, Kunskapsutveckling i Norden, besökte 
handikapprådet. I samarbete med Väddö och Södertörns folkhögskolor, Åsö vuxen-
gymnasium, Utbildningsförvaltningen samt fem stadsdelsförvaltningar i väster- och 
norrort genomför Kunskapsutveckling i Norden ettårig vårdbiträdesutbildning för unga 
människor med invandrarbakgrund. Utbildningen äger rum i Rinkeby och har hittills 
främst handlat om att utbilda för arbete inom äldreomsorgen. Behovet av utbildning av 
personliga assistenter är emellertid också stort och här ser utbildningsbehovet delvis 
annorlunda ut. Rådets ledamöter framförde till xxxxxxxxxx och 
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx vad som bör ingå i en utbildning för personliga assistenter 
och hur dessa bör fungera i relation till hjälptagarna. xxxxxxxxxx ser det som en stor 
utmaning att organisera en utbildning för personliga assistenter och frågade hur man 
som brukare vill att en personlig assistent skall vara. Samverkan mellan lokala 
handikapprådet, xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx och xxxxxxxxxx kommer att fortsätta.  
 
12. Verksamhetsplan 2006 
Den planerade genomgången av Spånga-Tensta stadsdelsnämnds verksamhetsplan och 
budget 2006 bordlades till nästa möte eftersom inte alla hunnit läsa planen. 
 
13. Seminarier om Handikappolitiskt program för Stockholms stad 
Ett antal heldagsseminarier äger rum under våren för att fördjupa kunskaperna om 
stadens handikappolitiska program. Ledamöterna anmäler själva eventuellt deltagande 
till Malin Bernt på Välfärds- och utbildningsavdelningen.  
 
14. Balanslistan  
Se bilaga 1. 
 
15. Nästa möte  
Nästa möte i handikapprådet äger rum onsdagen den 1 mars klockan 14.00. 
 
 
 
Ann-Margret Lindström 
 
Bilaga 
Balanslistan 


